

# Press Release

Council of Europe Spokesperson and Press Division

Ref: 302b03

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60 - Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

[pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)

internet: [www.coe.int/press](http://www.coe.int/press)



45 members

Albania  
Andorra  
Armenia  
Austria  
Azerbaijan  
Belgium  
Bosnia and Herzegovina  
Bulgaria  
Croatia  
Cyprus  
Czech Republic  
Denmark  
Estonia  
Finland  
France  
Georgia  
Germany  
Greece  
Hungary  
Iceland  
Ireland  
Italy  
Latvia  
Liechtenstein  
Lithuania  
Luxembourg  
Malta  
Moldova  
Netherlands  
Norway  
Poland  
Portugal  
Romania  
Russia  
San Marino  
Serbia and Montenegro  
Slovakia  
Slovenia  
Spain  
Sweden  
Switzerland  
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"  
Turkey  
Ukraine  
United Kingdom

## Le Conseil de l'Europe et la Commission européenne lancent la Journée européenne de la justice civile

Strasbourg, 06.06.2003 – Le Comité des Ministres du Conseil de l'Europe vient de décider de lancer, conjointement avec la Commission européenne, la Journée européenne de la justice civile (JEJC) qui se tiendra dans toute l'Europe pendant la dernière semaine d'octobre de chaque année.

« La Journée de la justice aidera les 800 millions de citoyens des 45 Etats membres du Conseil de l'Europe à être mieux informés sur leurs droits et sur la façon dont fonctionne la justice civile », a déclaré Walter Schwimmer, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe. « Les relations de nature civile et familiale sont au cœur de l'Europe plus humaine que tente de développer notre Organisation », a-t-il ajouté.

Des manifestations organisées dans les Etats membres du Conseil de l'Europe et/ou de l'Union européenne permettront aux usagers de mieux comprendre comment fonctionne la justice civile et de mieux y accéder. Il pourra s'agir de portes ouvertes dans les tribunaux, simulations de procès, rencontres avec des professionnels, concours de dessin pour enfants, etc..., chaque Etat membre étant libre de décider de la forme de cette Journée.

## Council of Europe and European Commission launch a European Day of Civil Justice

Strasbourg, 06.06.2003 - The Committee of Ministers of the Council of Europe has just decided to launch, together with the European Commission, the European Day of Civil Justice (EDCJ) which will be held throughout Europe every year during the last week of October.

"The Justice Day will help the 800 million citizens in the 45 Council of Europe member states to be better informed about their rights and about the way civil justice functions" said Council of Europe Secretary General Walter Schwimmer. "Civil and family relations are at the heart of the more humane Europe our Organisation is trying to build" he added.

The events organised for the European Day of Civil Justice in the member states of the Council of Europe and/or the European Union will enable "justice users" to have a better understanding of how civil justice works and therefore to improve their access to it. These events could include open days in courts, mock trials, meetings with legal professionals, drawing competitions for children, etc. Each member state will be free to choose its own programme of events.

To receive our press releases by e-mail, contact : [Council.of.Europe.Press@coe.int](mailto:Council.of.Europe.Press@coe.int)

**A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 45 member states.**